
A N D R E J O V I  B A G A R O V I

Bratislava 13. júna 1945

Milý Ondro!

1. Počúvam a čítam, že zamýšľaš operetu z Bra
tislavy odšikovať a na 1—2 roky nechať Bratislavu 
bez operetnej scény. Aj v tom prípade, keby si plá
noval nepustiť na scénu SND operetu — podľa mojej 
mienky by nebolo šťastné riešenie nechať Bratisla
vu bez operety. Myslím, že je naliehavejšie a múd
rejšie usilovať sa o to, aby opereta bola hodnotnej
šia, než o to, aby bola z Bratislavy vylúčená. Pre 
ostatné druhy divadelného umenia nezískame vylú
čením operety príliš veľké obecenstvo, ale divadlo 
obecenstvo stratí. Nie je pre nás rozhodujúce, čo sa 
v tomto smere robí v 4—5 mil. Moskve, no chcem 
Ta upozorniť, že tam opereta triumfuje. Ak by ne
mala byť opereta na scéne SND, nech je v inej vhod
nej budove. Premysli si, prosím Ta, tento námet. 
Myslím na túto vec tým skôr, že ruskí vojaci, ktorí 
sa o naše divadlo zaujímali, veľmi si našu operetu 
pochvaľovali, vraj sa vyrovná moskovskej. Nenapl
ňuje ma táto chvála pýchou, v každom prípade si 
však uvedomme, že ide o umelecký druh, ktorý 
z nášho divadelníctva nemôžeme eliminovať. Ak by 
Ti o to išlo, že by si z personálu operety chcel zo
staviť súbor pre Košice, použi snáď personál nitrian
skeho divadla. Ostatne Ty sám najlepšie vieš, čo 
máš urobiť a ako urobiť, len Ta o to prosím, aby si 
Bratislavu bez operety nenechal.

Andrej Bagar (1900—.1966), herec, režisér, pedagóg, or
ganizátor. Cez vojnu väznený, nesmel vystupovať v SND. 
Spoluzakladateľ Slov. komorného divadla v Martine 
(1944), účastník SNP, zakladateľ Frontového divadla. Po 
oslobodení menovaný za hlavného intendanta slov. diva
diel a za umel. riaditeľa SND. V r. 1950-66 rektor VŠMU, 
od r. 1955 národný umelec.

Opereta v Bratislave zostala. Divadlo v Nitre pri pre
chode frontu vyhorelo a časť hercov odišla do Košíc.
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2. Prosím Ta, aby si prv, než urobíš definitívne 
zmluvy a rozhodnutia čo len pre novú sezónu, roz
hodnutia takého druhu, ktoré by vážnejšie prekro
čili obvyklý rozpočet a boli odkázané na dotáciu zo 
štátnej kasy, predložil nám plán na schválenie.

S úctou

L. Novomeský
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